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Beste Desselaar,

Mag ik dit op z’n minst een 
historische Betrokkenheid noemen. 
Zolang ik in de politiek sta,  heb ik 
mij ingezet om samen te werken. 
Om bruggen te bouwen. Om iets in 
beweging te zetten en te realiseren. 
Harde oppositie voeren of schelden 
is nooit aan mij besteed geweest. 
Nooit! Daar ben ik ook f ier op en 
dat zal zo ook steeds blijven. 

De voorbije jaren leerde de politiek 
en het dagelijks gebeuren in Dessel 
mij dat er veel positieve krachten 
zijn in ons dorp. Krachten waar 
we soms blind voor bleven of 
niet altijd juist inschatten. Dat 
die krachten bundelen tot nog 
meer en betere resultaten kunnen 
leiden. De constructieve sfeer in 
onze Desselse gemeenteraad is 
ook van die aard dat ik in Dessel 
met plezier aan politiek doe. Een 
prachtig dorp met een bloeiend 
gemeenschapsleven.  

Maar ook hier bij  ons in Dessel 
zijn de uitdagingen groot. We zijn 
een kleine gemeente waar we het 
beste willen realiseren voor alle 
Desselaars.  Praten over die grote 
uitdagingen en het zien van de 
juiste oplossingen brachten N-VA 
en cd&v dichter bij  elkaar. 

Als je samen hetzelfde voor ogen 
hebt, als je samen hetzelfde wil 
realiseren, waarom dan apart 
naar de kiezer gaan? Deze vraag 
kwam al snel naar boven. Waarom 
dan de focus gaan leggen op de 
kleine nuances en de overstijgbare 
verschil len? Het is dan ook tijd 
om de handen in elkaar te slaan, 
samen te werken, de mouwen op te 
stropen en schouder aan schouder 
voor een nog beter,  nog leefbaarder 
Dessel te zorgen.  

Zowel de besturen van N-VA 
Dessel als cd&v Dessel zetten 
het licht op groen. Hun leden 
werden ingelicht.  Beide partijen 
behouden hun eigenheid en aparte 
partijwerking. Maar wat Dessel 
betreft,  werden de krijt lijnen 
getrokken, zijn de bakens uitgezet. 
Daar verdere invulling aan geven 
en daarmee naar u, de kiezer, 
stappen, is het titanenwerk voor de 
volgende maanden. 

  Het is tijd om de handen in Het is tijd om de handen in 
elkaar te slaan, samen te elkaar te slaan, samen te 
werken, de mouwen op te werken, de mouwen op te 
stropen en voor een nog stropen en voor een nog 
beter, nog leefbaarder beter, nog leefbaarder 
Dessel te zorgen.Dessel te zorgen.

“ 

”

Daarvoor reiken we de hand aan al 
diegenen die mee willen bouwen: 
in een open, constructieve geest 
verschil len overstijgen en werken 
aan een Dessel waar we allen f ier 
op zijn.

Met vriendelijke groeten,

Kris Van Dijck
Burgemeester
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Politieke geschiedenis van Dessel
In aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen 
van 2024 blikken wij in de Betrokkenheid terug 
op de Desselse politiek. Deze maand staan de 
burgemeesters vanaf de Tweede Wereldoorlog in 
de kijker. Alfons Smet, stichter van de gekende 
f irma, was burgemeester geworden in 1934. 
Tijdens de Tweede Wereldoorlog werd hij  door de 
Duitse bezetter verplicht zijn ambt neer te leggen 
omdat hij  ouder dan 60 was. Op 29 maart 1941 
nam hij ontslag als burgemeester én als raadslid. 
Het duurde tot november voor Hendrik Gilissen 
als oorlogsburgemeester werd aangesteld. Na de 
bevrijding van Dessel in september 1944 nam 
Eerste Schepen Alfons Claes het bestuur van de 
gemeente waar. De situatie klaarde pas op na de 
verkiezingen van 1946. 

In dat jaar deed de pas opgerichte Christelijke 
Volkspartij  (CVP) voor de eerste keer mee, met Jan 
Baptist Van Campfort,  voorzitter van de Kerkraad 
en de lokale Boerenbond als lijststrekker. De CVP 
haalde 6 van de 11 zetels,  maar het was niet de 
lijsttrekker die burgemeester werd. Slager Frans 
Peeters,  slechts negende op de lijst en nr 6 qua 
voorkeurstemmen mocht de burgemeesterssjerp 
omgorden. Hij kreeg onmiddellijk een zwaar 
dossier op zijn bureau: de wederopbouw van de 
kerk en het centrum van Dessel,  die zwaar geleden 
hadden op het einde van de oorlog. Frans Peeters 
was twee ambtstermijnen burgemeester.  Na de 
verkiezingen van 1958 werd hij  opgevolgd door 
Jef Van Hout, die werkte als afdelingschef bij  ‘De 
Nieuwe Zandgroeven’.  Van Hout deed nog beter 
dan Peeters en bleef met een volstrekte CVP-
meerderheid in de gemeenteraad drie termijnen 

Uw inspraak
'De gemeenteraad is het hart van de democratie' 
klinkt ons eerste punt van het verkiezingsprogramma 
dat we in 2018 tot bij  jullie brachten. Tot op 
heden is dit de insteek van onze manier van 
besturen. Al onze gemeenteraadsleden nemen hun 
verantwoordelijkheid om zo het beleid te geven 
waarvoor de kiezer gestemd heeft.  We zijn dan niet 
enkel door, maar vooral vóór de kiezers verkozen. 
De huidige legislatuur hebben we zeer moeilijke 
tijden meegemaakt, maar steeds stonden we met onze 
elf  verkozenen achter ons beleid. Een beleid dat we 
kunnen verdedigen en uitleggen aan de burgers, of 
het nu tijdens een gemeenteraad was of simpelweg 
in de straten. Want een programma dat je niet kan 
verdedigen, is geen programma waard om uit te 
voeren.
Dit principe van verantwoordelijkheid hebben we 
zelfs gehanteerd buiten onze dorpsgrenzen! Zo 
vinden we ook dat beleid van bovenaf duidelijk moet 
zijn voor elke Desselaar. We zijn dan ook de eerste 
Vlaamse gemeente die in het partnerschap sprong 
van de Europese Commissie om Europees beleid 
dichter bij  de burger te brengen. Ondertussen hebben 
verschil lende steden het Desselse voorbeeld gevolgd, 
zo blijven we pionier en trekker in dit project.  Ik ben 
sinds dit jaar dan ook enthousiast lid van het BELC-
netwerk (Building Europa with Local Counsil lors).
Naast de burger te informeren, laten we hen ook mee 
participeren in het schrijven van ons Dessels verhaal. 
Bij  de start van grote projecten zetten wij ons in om 
informatie- en participatiemomenten te organiseren, 
denk maar aan Witgoor centrum, de Scharnier, de 
Meikever, Lokaal Dienstencentrum en nog zoveel 
meer. Zo blijven enerzijds de burgers betrokken en 
anderzijds zijn wij als beleidsmakers altijd op de 
hoogte van wat er nu bij  de mensen leeft en wat hun 
wensen zijn. Het creëren van een dialoog is hier 
essentieel,  dit zorgt dan voor een inclusief beleid 
dat inwerkt op de noden van de gehele Desselse 
samenleving. 
Naast informatieve gesprekken houden wij als 
gemeenschapspartij  ook rekening met adviesraden. 
We nemen deze zeer ernstig en zien ze als een 
horizontale uitbreiding van ons bestuur. Ikzelf ben 
bijvoorbeeld actief in de vzw SID (sportinstellingen 
Dessel) en hier zien we dat de samenwerking van 
gemeente en burgers is gegroeid tot een partnerschap 
dat elkaar versterkt.  Ik ben immens f ier dat wij staan 
voor inspraak, betrokkenheid en samenwerking. Het 
feit dat zoveel Desselaars zelf dan ook nog eens hun 
verantwoordelijkheid willen nemen, resulteert in 
een uiterst gezond beleid dat we al jaren met trots 
samen uitwerken. Feitelijk is het één van de grootste 
charmes van een ‘klein dorp’:  we zijn er voor elkaar. 
Van jeugdverenigingen tot sportinstellingen, van 
vzw’s tot commissies en van adviesraden tot onze 
gemeenteraad. Allemaal hebben we één dezelfde 
visie:  een Dessel van morgen nog schoner dan dat 
van gisteren.    Driss Zayou

Foto boven: Frans 
Peeters (midden op de 
foto) werd de eerste 
burgemeester na de 
oorlog. 
Foto's onder : Hugo 
Draulans (links) 
en Kris Van Dijck 
(rechts) werden vanuit 
VU/N-VA verkozen als 
burgemeester. 
Bron: HK De Griff ioen

Foto: Enkele bestuursleden, 
waaronder Ellen, Sophie, Serge 
en Viviane (niet op foto) waren 
aanwezig op de beleidsmarkten 
van N-VA nationaal. 

aan het roer van de gemeente. Het zwaartepunt van 
zijn bewind viel in de ‘golden sixties’,  toen ook Dessel 
sti laan een moderner uitzicht kreeg en definitief 
evolueerde van een oud Kempisch landbouwdorp naar 
een nijverheids- en woongemeente. In 1977 nam Jos 
Dausy de sjerp over. Hij kon nog altijd rekenen op een 
volstrekte CVP-meerderheid en nam met Lieve Dams 
de eerste vrouw ooit op in het Schepencollege.

De verkiezingen van 1982 zorgden voor een grote 
ommekeer. D82, een kartel van socialisten en liberalen 
met de populaire huisarts Marc Blanquaert als 
lijsttrekker veroverde zes van de negentien zetels.  De 
CVP viel terug op zes zetels en het was de Volksunie 
die met zeven zetels als winnaar uit de bus kwam. De 
VU sloot een coalitie met de CVP en lijsttrekker Hugo 
Draulans werd op 1 januari 1983 burgemeester.  Zes 
jaar later schudde de kiezer de kaarten weer anders: 
de VU verloor twee zetels aan D82 en Marc Blanquaert 
werd burgemeester.  De CVP kwam in 1989 voor de 
eerste keer in de oppositie terecht. Die oppositiekuur 
legde de partij  zes jaar later geen windeieren. De CVP 
snoepte één zetel én de coalitiepartner af van D82. 
Kris Van Dijck (VU) werd in 1995 voor de eerste keer 
burgemeester.  Bij  de verkiezingen in 2000 haalde Van 
Dijck een serieuze ‘burgemeestersbonus’ binnen: de 
VU&ID won drie zetels ten koste van de CVP (-1) en 
van D82 (-2).  De teleurstelling was dan ook groot toen 
hij  buitenspel gezet werd. Van 2001 tot 2006 leidde 
Michel Meeus (CVP) als burgemeester de coalitie, 
die de twee kleinere partijen gesmeed hadden. Van 
Dijck bleef niet bij  de pakken zitten en slaagde er in 
2006 in om, met wat ondertussen de N-VA geworden 
was, elf  van de negentien zetels en dus een absolute 
meerderheid te halen. Dat huzarenstukje wist hij  in 
2012 en 2018 te herhalen. Eind 2024 is Kris Van Dijck 
24 jaar burgemeester van Dessel geweest en dat heeft 
niemand hem ooit voorgedaan.

1. Een slagkrachtige gemeente 

1.2.1 We organiseren informatie- en participatiemomenten bij de 
 start van grote projecten.
1.2.2 Via digitale platformen of bevragingen op digitale media 
 proberen we online ook die inwoners te bereiken die zich 
 minder vertegenwoordigd of aangesproken voelen door 
 adviesraden of klankbordgroepen.
1.2.9 Adviesraden worden ernstig genomen en zij kunnen hun 
 taak voluit uitoefenen. 
1.2.10 Naast de verplichte adviesraden die fungeren als 
 permanent klankbord focussen we ons op het tijdelijk 
 samenbrengen van burgers als adviesgroep voor bepaalde 
 materies. Op die manier kunnen we de burger 
 doelgerichter aanspreken en vermijden we logge 
 procedures. 

Uit het verkiezings-
programma

Beleidsmarkten N-VA nationaal
Afgelopen maand organiseerde N-VA Nationaal hun 
beleidsmarkten. Tijdens twee verschil lende dagen 
konden bestuursleden en mandatarissen, waaronder 
een delegatie van onze Desselse afdeling, bijleren 
over verschil lende thema’s waar een Lokaal bestuur 
mee te maken krijgt.  Van slimme mobiliteit tot 
een vrijwilligersbeleid, het bestrijden van overlast, 
ouderenbehoeftenonderzoek, de strijd tegen 
kinderarmoede en noem maar op.
Er werden 28 hapklare thema’s toegelicht aan de 
hand van van praktijkvoorbeelden. Stof genoeg tot 
nadenken en mee aan de slag te gaan om te vertalen 
naar de noden van de Desselse burger. 
We weten wat te doen, achter de schermen zetten we 
dit om naar een programma waar jij  als Desselaar 
baat bij  heeft.  Maar we staan zeker open voor 
ideeën en suggesties die je kan aanbrengen. Je mag 
deze steeds bespreken met onze bestuursleden, 
mandatarissen of mailen naar dessel@n-va.be, dan 
nemen we daarna contact met jou op.

  Ellen Verhoeven

N-VA Dessel in actie
Hoewel budgetbesprekingen altijd intensief zijn, 
sloten we de voormiddag af met een gezellige 
groepsfoto!
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Lid worden? Neem contact op met onze voorzitter:
Serge Sips: serge.sips@jongnva.be
www.facebook.com/desseljongnva
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Meer bloemen, nooit meer oorlog
11 november is weer voorbij.  105 jaar geleden 
zwegen de wapens op de IJzervlakte na vijf  lange 
jaren van bloedig oorlogsgeweld. De aftrap van 
de herdenkingen werd dit jaar gegeven met het 
aanplanten van duizenden sieruien, een bloem 
die symbool moet staan voor alle slachtoffers 
van de oorlog en niet,  zoals de klaproos, vooral 
voor de Britse soldaten. Een mooi en belangrijk 
signaal van verzoening, ook nog 105 jaar na 
datum. 
Het belang van nog steeds actief te blijven 
werken aan vrede, ook na zoveel jaren, is niet te 
onderschatten. Zeker omdat we zien dat de vrede 
vandaag op ons continent en in de wereld weer 
onder druk staat.  Door de oorlog in Oekraïne, 
die dreigt te verzanden in een langgerekte 
stel lingenoorlog, en ook door het opnieuw 
oplaaiende conflict in Palestina. 
Het dalende vertrouwen van onze burgers in de 
democratie leert ons dat het werk voor vrede ook 
hier nog niet af is.  Democratie is namelijk één 
van de grootste garanties op duurzame vrede. Zo 
blijkt uit de geschiedenis dat er nog nooit twee 
volwaardig democratische landen met elkaar 
een oorlog hebben uitgevochten. Dit noemt men 
de ‘democratische vrede’,  een zeer belangrijk 
pluspunt als je het mij vraagt!
Nu blijkt het dat er zowel in ‘de stemming’ van 
VRT en het dossier ‘democratie onder druk’ van 
Knack naar voor komt dat een steeds grotere 
groep mensen zich niet meer kan vinden in ons 
democratisch systeem. 35 % van de deelnemers 
aan de stemming zouden het oké vinden als ons 
land werd geregeerd door een autocratische 
leider en 16 % zou zelfs een militair bestuur zien 
zitten. Hierbij komt ook nog eens dat minder dan 
50 % van de mensen aangeeft dat ze nog zeker 
zouden gaan stemmen bij verkiezingen. Zo’n 20 % 
van de bevolking geeft dan weer aan dat ze geen 
vertrouwen meer hebben in de politiek, de media 
en justitie. 
Dit zijn verontrustende cijfers.  Want hoewel 
democratie zeker niet perfect is,  heeft ze dus 
zeker één grote verdienste, de democratische 
vrede. Laat ons daarom deze 11 november 
periode aangrijpen om kritisch na te denken 
over ons onvolmaakt democratisch systeem. Niet 
om het af te schaffen maar om het te verbeteren. 
Zodat we op 11 november nog lang de oorlog 
kunnen herdenken, maar ook de vrede kunnen 
vieren.

  Stein Thiels

De Slimste Leeuw
Op zaterdag 28 oktober vond in sportpark De Wouwer de 
twaalfde editie plaats van onze quiz, De Slimste Leeuw. 
Het werd een avond vol spanning, doordachte vragen 
en gezelligheid, met als quizmaster Mireil le Colson, 
gedeputeerde van de provincie Antwerpen voor N-VA.
Het was tot aan de laatste ronde een nek-aan-nekrace 
tussen twaalf ploegen, afkomstig uit al le hoeken van de 
provincie.
Uiteindelijk wisten de volgende teams zich te 
onderscheiden:

• De eerste plaats ging naar 'Hybris ' .
• De tweede plaats werd opgeëist door 'P-Team'.
• Het derde team dat een indrukwekkende prestatie  

neerzette,  was 'Tiny gaat kwissen.
Naast de strijd om de titel,  was er ook competitie om de 
'zuipbeker' .  Het team 'Geen Els = Geen Tim' wist deze 
prestigieuze prijs in de wacht te slepen.
We kijken al uit naar de volgende editie! Heel 
waarschijnlijk weer eind oktober. Hou onze sociale 
media dus in de gaten.    Robbe Brecx

Wisteda?

Een speed pedelec mag in straten waar de snelheid 
beperkt is tot 50 km/u op het fi etspad óf de rijbaan
rijden. Op het fi etspad moet je de snelheid aanpassen 
aan de andere fi etsers. 
Een pad waarvan voetgangers en fi etsers gemengd 
gebruik maken, is verboden voor speed pedelecs.
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Foto: De bestuursleden van Jong N-VA Dessel gingen na af loop van de 
quiz met plezier op de foto samen met Mireil le Colson, de quizmaster van 
de avond.


